



Chartered Institute of Purchasing & Supply (CIPS) Best Student Awards 2014

英國皇家採購與供應學會卓越學生頒獎典禮2014

Congratulations! Miss Yip Lui Lam Rachel, a Year 4 student of the BBA (Hons) in Supply Chain Management, received Certificate of Merit at the Best Student Awards Presentation Ceremony on 22 November 2014 during the Chartered Institute of Purchasing & Supply (CIPS) 15th Annual General Meeting. This is the 12th year that CIPS has implemented the "Best Student Award Scheme" in Hong Kong. The awards are granted to full-time post-secondary students who are studying sub-degree or degree courses which have purchasing and supply chain management as a major core curriculum.

Same as last year, the Department of Supply Chain Management nominated three SCM Year 4 students to participate in the award selection. Nominees were required to submit their resume and write an essay on "Advancing Procurement's Strategic Role". They were also required to attend a panel interview in which the assessment panel members discussed with them various aspects of the purchasing and supply chain profession. The other two nominees, Miss Lau Yee Shan Chara and Miss Mak Man Sin Miffy, both received a Certificate of Appreciation in recognition of their participation.

Let's join hands to wish them a loud CONGRATULATION!

英國皇家採購與供應學會卓越學生頒獎典禮 2014 已於2014年11月22日進行。今年,供應鏈管理學系再度提名三位就讀供應 鏈管理工商管理(榮譽)學士課程四年級之同學參加甄選。三位同學需要撰寫一篇 "提升採購的策略性角色"之論文及提供個人 履歷表作為其中部份的考核標準。此外同學更需通過甄選委員會之面試,就有關採購及供應鏈的專業層面上作個別討論。最後, 獲提名之三位同學於大學生組別分別獲得以下佳績:

Certificate of Merit

葉旅琳

Certificate of Appreciation

劉綺珊麥文倩

供應鏈管理學系各師生僅此向以上三位同學送上熱烈祝賀。

Congratulations



Dr Danny Ho, Associate Head of SCM Department congratulated the three awarded students (2nd from left: Chara Lau, Rachel Yip and Miffy Mak) 供應鏈管理學系副系主任何熾權博士與三位獲獎同學合照(左二起: 劉綺珊、葉旅琳及麥文倩同學)



The awarded students and the CIPS representatives after the award ceremony (2nd from right in 2nd row: Miffy Mak, Rachel Yip & Chara Lau)

獲獎同學與英國皇家採購與供應學會代表於頒獎 禮後合照 (後排右二起: 麥文倩、葉旅琳及劉綺珊 同學)

Supply Chain Decarbonisation Workshop

供應鏈脫碳工作坊



The Department of Supply Chain Management organised two Supply Chain Decarbonisation Workshops on 15 November 2014 and 24 January 2015 respectively. The two workshops were funded research project supported by the Research Grant Council fund. The project aims to develop a carbon footprint toolkit, including carbon reporting, verification, calculation, and optimisation, for the supply chain and logistics industry in Hong Kong.

On 15 November 2014, three guest speakers, including Ir Albert Lai, Ms Lan Xing, and Ms Louisa Wong from Carbon Care Asia, were invited to the workshop and talked about regulatory moves and industrial needs for carbon auditing and reporting in Hong Kong. The second workshop was held on 24 January 2015 with Mr Harold Hai, from TÜV Rheinland Hong Kong, as the guest speaker. The workshop focused on carbon reporting and verification.

Participants included final year students from Hang Seng Management College, representatives of the pilot companies and members from Hong Kong Association of Freight Forwarding and Logistics (HAFFA). These workshops were designed to increase awareness of participants in carbon reporting of ISO14064, GRI, and ESG reporting as well as to train the project team members in quantifying carbon emission in third party logistics operations and verifying carbon reporting conducted for third party logistics pilot companies.

供應鏈管理學系分別舉辦了兩場關於供應鏈脫碳的工作坊。此次工作坊是香港研究資助局支持的研究項目之一。該項研究項目的主要目標,是以香港的供應鏈和物流產業為主,開發一系列碳足跡的工具組,包括碳報告,碳認證,碳審計以及碳優化。

在2014年11月15日及2015年1月24日的工作坊,內容涵蓋現行的政策指標和香港各產業所需的碳審計和碳報告。三位來 自低碳亞洲的專家:黎廣德先生、藍星女士和黃清儀女士則為首次工作坊的主講嘉賓。至於第二次工作坊,主講嘉賓為TÜV Rheinland的專家奚浩武先生。

參與工作坊的項目團隊包括來自恒生管理學院四年級的學生、公司的代表和香港貨運物流業協會會員。此次工作坊將提升參與者對於 ISO14064 ,全球永續性報告書組織(Global Reporting Initiative, GRI),環境、社會與管治(Environmental, Social and Governance, ESG)有更深層次的理解,並且培訓參與者量化計算第三方物流營運的碳排放。



Group photo of guest speakers, SCM colleagues and participated students after the Workshop on 15 November 2014

嘉賓講者與供應鏈管理學系教員及參與同學於11月15日的工作坊後拍照留念



SCM colleagues presented the Certificate of Appreciation to the guest speaker on 24 January 2015 供應鏈管理學系教員頒贈感謝狀與嘉賓講者



1-Day Study Tour to Huizhou 惠州一天考察團

A 1-Day study tour to Huizhou was arranged for students studying SCM4304 Honour Projects on 8 October 2014 to visit the two plants of the Kingboard Chemical Holdings. i) located in Huizhou Daya Bay Economic and Technological Development Zone and ii) Huiyang Teghwise Industrial Technology Company Limited located in Huiyang Economic Development Zone. Our Department Representatives, Prof T S Lee and Dr Stephen Ng, accompanied the students during the trip for guidance.

The major purpose of the tour was to provide an opportunity for students to experience the current industrial environment and to identify real-life research topics. In the trip, four factory representatives gave introduction to our students. It provided students a great chance to better understand the manufacturing process including the product design, logistics operations and supply chain system.

供應鏈管理學系於2014年10月8日為準備撰寫畢業論文的同學舉辨了惠州一天考察團。供應鏈管理學系代表李天生教授和吳 志雄博士作領導,陪同學生們前往惠州參觀建滔化工集團有限公司轄下的兩間公司: 1) 惠州忠信化工有限公司(位於惠陽經 濟開發區)及ii)惠陽科惠工業科技有限公司(位於惠州大亞灣經濟技術開發區)。

是次考察團的主要目的是讓學生透過親身體驗,深入了解目前的產業發展,從而擬定與現實生活相關的研究題目。在參觀中 四位建滔的代表擔任導賞員,為同學們介紹公司的日常營運和參觀工業科技應用的器械。此考察團為參與者提供了一個很好 的機會,對貨品的生產過程有更全面的認識,包括產品設計、物流操作和其供應鏈系統





Representative from Huizhou Zhongxin Chemical Industry Limited Company introducing their facilities and latest technologies to enhance production efficiency

惠州忠信化工有限公司的代表為同學們介紹生產上所應用的設施和最新的科技,以提升生產效率



Group photo of Representatives of Huiyang Teghwise Industrial Technology Company Limited, Prof T S Lee, Dr and SCM participated Stephen Ng 惠陽科惠工業科技有限公司代表、李天生教授、吳志雄博士 及參與同學合照



SCM colleagues presented the Certificate of Appreciation to the Representatives of Kingboard Chemical Holdings on 8 October 2014

供應鏈管理學系教員頒贈感謝狀與建滔代表



Information Day (BBA-SCM & BMSIM)

課程資訊日 (供應鏈管理工商管理及管理科學與資訊管理)

The Information Day was successfully held on 22 November 2014. Our department organised 2 sessions of demo lectures for the visitors, providing the latest information on our 2 Bachelor Programmes: Bachelor of Business Administration in Supply Chain Management (BBA-SCM) and Bachelor of Management Science and Information Management (BMSIM).

Characteristics of programmes (e.g. curriculum structures, admission criteria, career paths, internship opportunities and professional recognitions) were highlighted. Apps writing was demonstrated during the demo lecture. Visitors had great experience in scanning the QR code on the screen for instant updates and had a better understanding of the new technologies that would be taught in BMSIM Programme. Senior students also shared their learning experiences form the internship and exchange programme. BMSIM Programme had conducted admission interview for the interested candidates, conditional offers were given to qualified students in December.

恒生管理學院課程資訊日於2014年11月22日順利舉行。本學系安排了兩場教學示範,提供本系兩個課程:供應鍵管理工商管理(榮譽)學士及管理科學與資訊管理(榮譽)學士的最新資訊給在場嘉賓,包括課程的特色(如:課程結構、入學條件、就業機會、實習機會及專業資格等等。)教授更為在場嘉賓示範編寫應用程式的教學軟件。嘉賓都很踴躍參與示範,並表示透過QR電碼下載程式十分方便,且便於更新資訊,同時亦對BMSIM的新技術教學課程有進一步認識。此外,師兄師姐更分享在實習和交流計劃中的學習經歷和心得,同學們都獲益良多。管理科學與資訊管理(榮譽)學士課程更為已報名的學生安排即日面試,合資格的學生在十二月內收到有條件取錄的通知。



Student Representatives introduced BBA-SCM & BMSIM Programme to visitors at the information booth 學生代表為嘉賓介紹供應鏈管理工商管理及管理科學與資訊

demonstration conducted by Dr Daniel Mo, Dr Danny Ho and student representatives 巫耀榮博士、何熾權博士和學生代表為在場嘉寶應用程式的教學軟件



管理課程

Visitors participated actively in the demonstration 嘉賓都很踴躍參與示範







Dr Collin Wong introduced the BMSIM Programme 黃惠虹博士介紹管理科學與資訊管理課程內容



The 20th Asia Pacific Decision Sciences Institute Conference

in conjunction with

The 2nd International conference on Supply Chain for Sustainability

Hong Kong, July 19-24, 2015

R

A Special Issue of the Journal of Management Systems

We welcome you to submit papers or provide sponsorship & support to the Conference.

For submission of papers, please visit our Conference website: www.apdsi2015.org For providing sponsorship, support or enquiries, please send details to:

apdsi2015@hsmc.edu.hk

Conference Advisers

Prof. Simon S. M. Ho Prof. Gilbert C. F. Fong

President Provost

Hang Seng Management College, HK
Hang Seng Management College, HK

APDSI Conference Chairs

Prof. T.S. Lee

APDSI 2015 Conference Chair BBA-SCM Program Director Professor & Department Head Department of Supply Chain Management School of Decision Sciences Hang Seng Management College, HK

Dr. Collin Wai Hung Wong

APDSI 2015 Conference Co-chair Associate Dean BMSIM Program Director Department of Supply Chain Management School of Decision Sciences Hang Seng Management College, HK

Prof. Xiande Zhao

APDSI 2015 Conference Co-chair Professor of Operations and Supply Chain Management Director of Center for Innovations in Supply Chain and Services China Europe International Bus School Director of institute of Supply Chain Integration and Service Innovation South China University of Technology

Prof. Minoo Tehrani

APDSI 2015 Conference Co-chair Professor & Director of Intl Bus Major Gabelli School of Business Roger Williams University, USA

The 2nd International conference on Supply Chain for Sustainability

Dr. Danny Ho Associate Head and Assistant Professor Department of Supply Chain Management Hang Seng Management College, HK Dr. Shirley Yeung Assistant Professor Department of Supply Chain Management Hang Seng Management College, HK